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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 193 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg 
 
 
Spørgsmål 193 
Hvor stort et beløb skal der afsættes på budgettet, hvis man over en årræk-
ke ønsker at komme problemet til livs? 
 
Svar 
De samlede udgifter til fjernelse af vrag inden for dansk søterritorium kan 
ikke umiddelbart opgøres, da for eksempel ikke alle ældre vrag er optaget i 
Forsvarsministeriet/Farvandsvæsenets vragregister. Vrag der ikke er til ge-
ne for sejladssikkerheden, men for eksempel ønskes fjernet af æstetiske 
årsager er således ikke nødvendigvis registreret.  
 
Det kan dog oplyses, at udgifterne til fjernelse af vrag afhænger af en række 
faktorer herunder vragets placering og størrelse samt dybde-, strøm- og 
bølgeforhold i området omkring vraget. Det kan desuden være af betydning, 
om vraget er et skrøbeligt fortidsminde, eller om der er en særlig forure-
ningsrisiko forbundet med fjernelsen.  
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